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                                               Z A P I S N I K 
sa treće sjednice Odbora za prosvjetu, nauku, kulturu i sport Skupštine Crne Gore, koja 
je održana 28. maja 2013. godine 
 
Sjednica je počela sa radom u 10 sati. Predsjedavala je mr Branka Tanasijević, predsjednica 
Odbora.  
 
Sjednici su prisustvovali sljedeći članovi Odbora: mr Branka Tanasijević, doc. dr Srđa Popović, 
Rešid Adrović, Saša Pešić, dr Draginja Vuksanović, Andrija Popović, Zdenka Popović i Srđan 
Perić. 
 
Sjednici nijesu prisustvovali: prof. dr Jelisava Kalezić, doc. dr Branka Bošnjak i Milan Knežević, 

članovi Odbora. 

U svojstvu ovlaštenog predstavnika predlagača zakona, sjednici je prisustvovala pomoćnica 

ministra prosvjete,  Mubera Kurpejović, sa saradnicima. 

Rad sjednice pratili su predstavnici medija. 
 
 
 
         
Predsjednica Odbora, mr Branka Tanasijević konstatovala je da Odbor ima kvorum za rad i 
punovažno odlučivanje. Otvorila je treću sjednicu Odbora i pozvala članove Odbora da se 
izjasne da li imaju primjedbi na predlog dnevnog reda da se na sjednici razmotri jedna tačka – 
Predlog zakona o izmjenama i dopunama Zakona o sportu.  
 
Poslanik Srđan Perić se javio za riječ i predložio da se dnevni red dopuni tačkom „Dinamika i 
kvalitet rada Odbora za prosvjetu, nauku, kulturu i sport“. Istakao je da se Odbor sastaje tek 
treći put, a da su prethodne dvije sjednice održane povodom razmatranja budžeta i formalnih 
stvari. Podsjetio je da nije ispoštovan aktuelni zahtjev jednog broja članova Odbora da se održi 
konsultativno saslušanje ministra prosvjete, povodom situacije u vrtiću u Golubovcima.  
 
Mišljenja je da se čekaju predlozi zakona od Vlade i da bi članovi Odbora trebali sami „da 
pokreću stvari“. Poslanik Perić je dodao da on ne prejudicira kakav je kvalitet rada Odbora, ali 
da bi Odbor morao biti aktivniji. Istakao je da će inicirati set tema za koje smatra da bi bilo dobro 
da se Odbor njima pozabavi.   
 
Predsjednica Odbora, mr Branka Tanasijević je rekla da se aktivnosti Odbora ne svode samo 
na rad članova Odbora na sjednicama Odbora i da broj sjednica nije isključivo pokazatelj čime 
se sve Odbor bavi. Pomenula je da je imala sastanke sa civilnim sektorom - sa „Udruženjem 
Roditelji“, kao i sa predstavnicom Savjeta Evrope, gospođom Vesnom Atanasovom. Što se tiče 
sastanka sa predstavnicom Savjeta Evrope, predsjednica je precizirala da je poziv za sastanak 
upućen direktno na ime predsjednice Odbora, a ne na adresu Odbora, i da je ideja bila da prvi 
sastanak bude samo sa predsjednicom Odbora, a da se kasnije dogovori i sastanak sa 
članovima Odbora.  
 
Predsjednica Odbora je naglasila da Odbor, u periodu između dvije sjednice, nije imao inicijativa 
članova Odbora, tako da odgovornost za broj održanih sjednica, najvećim dijelom, zavisi od 
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angažovanosti i inicijativnosti članova Odbora, odnosno odgovornost za broj sjednica je 
zajednička. 
 
Predsjednica Odbora je istakla i da svi odbori rade na način što inicijative potiču od članova 
Odbora i da Odbor raspravlja teme koje članovi Odbora smatraju interesantnim  
 
Što se tiče konsultativnog saslušanja ministra prosvjete u vezi situacije u predškolskom 
vaspitanju i obrazovanju, predsjednica Odbora je istakla da bi bilo i politički i ljudski nekorektno 
da se sjednica održi u odsustvu poslanika Demokratskog fronta koji trenutno ne učestvuje u 
radu Skupštine, Milana Kneževića, koji je i inicirao konsultativno saslušanje. Istakla je da, 
ukoliko postoji konsenzus da se konsultativno saslušanje održi u odsustvu poslanika Kneževića, 
ono će se održati sljedeće sedmice.  
 
Poslanica Zdenka Popović se složila sa prethodno iznijetim konstatacijama poslanika Srđana 
Perića, u vezi rada ovog Odbora. Navela je da je na prethodnoj sjednici Odbora i ona tražila 
konsultativno saslušanje ministra prosvjete i da je od 25. – og marta kada je održana posljednja 
sjednica Odbora, imalo dovoljno vremena da se ono i održi. Poslanica je istakla da je ovaj 
Odbor jedan od najznačajnijih odbora, a da prosvjeta, nauka, kultura i sport treba da budu 
temelj našeg društva i zaključila da imamo pad društvenih vrijednosti kod djece zbog problema 
u predškolskom, školskom i visokom obrazovanju, zbog čega bi Odbor trebao češće da se 
sastaje. 
 
Poslanik doc. dr Srđa Popović, podsjetio je članove Odbora da je on i na prošloj sjednici tražio 
da se Odbor češće sastaje. Poslanik je predložio da se, zbog vremenskog ograničenja – 
početka plenarne sjednice, sazove posebna sjednica Odbora na kojoj će Odbor raspravljati na 
temu dinamike i kvaliteta rada Odbora za prosvjetu, nauku, kulturu i sport, a da se na današnjoj 
sjednici radi po unaprijed predloženom dnevnom redu, tj. da se razmotri Predlog zakona o 
izmjenama i dopunama Zakona o sportu. 
 
Što se tiče konsultativnog saslušanja ministra prosvjete, poslanik je naveo da je od strane 
ministra prosvjete Slavoljuba Stijepovića dobio uvjeravanje da će on doći na sjednicu Odbora 
kada god članovi Odbora odluče da ga pozovu.  
 
Poslanik Rešid Adrović je predložio da Odbor na sljedećoj sjednici raspravlja na temu 
„Dinamika i kvalitet rada Odbora za prosvjetu, nauku, kulturu i sport“ koju je inicirao poslanik 
Srđan Perić, a da se na ovoj sjednici razmotri Predlog zakona o izmjenama i dopunama Zakona 
o sportu, po već predloženom dnevnom redu. Podsjetio je i da Odbor ima Plan rada za 2013. 
godinu, koji se ispunjava kako je Planom i utvrđeno.  
 
Predsjednica Odbora, mr Branka Tanasijević, pozvala je članove Odbora da se izjasne da li su 
za predlog da se rasprava o Predlogu zakona o izmjenama i dopunama Zakona o sportu odloži 
za naredni dan, a da se na ovoj sjednici diskutuje o temi koju je inicirao poslanik Srđan Perić, s 
obzirom da je rasprava o pomenutoj temi već uveliko otvorena ili da Odbor zakaže novu 
sjednicu na kojoj će se raspravljati o radu Odbora. 
 
Svi prisutni članovi Odbora su se saglasili da se o radu Odbora raspravlja na posebnoj sjednici. 
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Za sjednicu je utvrđen sljedeći  
                 

                                                          DNEVNI RED: 
 
-Usvajanje zapisnika sa druge sjednice Odbora; 
 
1.PREDLOG ZAKONA O IZMJENAMA I DOPUNAMA ZAKONA O SPORTU, koji je predložila 
Vlada Crne Gore. 
 
Odbor je, jednoglasno, usvojio predloženi dnevni red. 

 
 
 

Odbor je, usvojio zapisnik sa druge sjednice Odbora, uz tehničku primjedbu poslanika Srđana 
Perića.  
 
 
 
Tačka 1 – Predlog zakona o izmjenama i dopunama Zakona o sportu. 
 
 
Poslanica dr Draginja Vuksanović prva se javila za riječ i saopštila svoj i stav 
Socijaldemokratske partije o predloženom zakonu. Naglasila je da Socijaldemokratska partija 
podržava Predlog zakona o izmjenama i dopunama Zakona o sportu i osvrnula se na inspektore 
za sport koji se, predloženim izmjenama Zakona o sportu, uvode u naš pravni sistem. Poslanica 
je mišljenja da inspektori za sport ne treba da postoje samo na papiru, već da isti treba i da rade 
svoj posao.  
            
Predstavnica predlagača, Mubera Kurpejović, ukratko je izložila razloge za izmjene i dopune 
Zakona o sportu. U obrazloženju je navela da je odlukom Vlade predviđeno da Uprava za mlade 
i sport bude samostalan organ. Takođe, predloženim zakonom unaprijeđena su neka rješenja 
sa ciljem da se na kvalitetniji način zaštiti sport kao djelatnost od javnog interesa i unaprijede 
neka rješenja koja će olakšati obavljanje ovih djelatnosti. Apostrofirala je da će svi oni koji budu 
imali namjeru da se bave sportskom djelatnošću, morati da ispune sve uslove koje će propisati 
Ministarstvo, čime se daje važnost sportu i štite oni koji učestvuju u ovoj djelatnosti.  
 
Predsjednica Odbora, mr Branka Tanasijević otvorila je raspravu povodom ove tačke dnevnog 
reda i pozvala članove Odbora da uzmu učešće. 
 
Poslanik Andrija Popović je rekao da je predloženi zakon više tehničke prirode i da je, po 
njegovom mišljenju, ovim izmjenama trebalo „zahvatiti“ i neke suštinske stvari, prije svega 
finansiranje sporta koje je, kako smatra, potpuno nedefinisano. Podsjetio je da je vrhunski sport 
najveći crnogorski brend, koji je državi donio mnogo radosti i da je sigurno da će to biti slučaj i 
ubuduće, uz konstataciju da su ostale vrste sporta prilično zapostavljene. Što se tiče inspektora 
za sport koji su već počeli da rade, poslanik smatra da bi trebalo da ih ima više, s obzirom na to 
da u sportskim savezima i klubovima ima najviše sive ekonomije i trebalo bi, konačno, vidjeti šta 
se dešava u crnogorskom sportu. Poslanik je mišljenja da većina sportskih klubova radi 
nelegalno, čime bi trebalo da se pozabavi poreska inspekcija. 
 
Poslanik Srđan Perić je, uz konstataciju da je predloženi zakon dobrim dijelom tehničke 
prirode, skrenuo pažnju na član 8 Predloga zakona koji glasi: „Uslove i postupak proglašavanja 
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zaslužnog sportskog radnika, kao i izgled i sadržaj priznanja o proglašenju zaslužnog 
sportzskog radnika, propisuje Ministarstvo“.  Poslanik smatra da se predloženom normom ide u 
pravcu centralizacije ove oblasti. Naveo je da, u ovom obliku, neće glasati za Predlog zakona i 
najavio da će djelovati amandmanski. 
 
Predsjednica Odbora, mr Branka Tanasijević je, uzimajući učešće u raspravi, istakla da je 
veoma bitno da je u izradi Predloga zakona učestvovao veliki broj subjekata, kao i da je usvojen 
veliki broj sugestija kojima je tekst Predloga zakona poboljšan. Istakla je da je predloženim 
izmjenama, dat značaj paraolimpijskim sportovima, odnosno Paraolimpijskom komitetu. Dalje, 
smatra bitnim i to što je način rada i djelovanja školskog sportskog društva, propisan aktom 
škole a ne aktom Ministarstva, čime se daje mogućnost školama da same urede ovu oblast, u 
skladu sa svojim mogućnostima. Predsjednica Odbora smatra da Predlog zakona nudi dobra 
rješenja i da ga treba podržati. 
 
Poslanik Andrija Popović je u ponovnom obraćanju rekao da dijeli mišljenje poslanika Perića u 
vezi člana 8 Predloga zakona. Smatra da bi u pomenutom članu moralo da stoji: „na predlog 
Savjeta“. Poslanik je dodao da je javna rasprava o Predlogu zakona prošla prilično tajno i da 
niko u Crnogorskom olimpijskom komitetu, čiji je potpredsjednik, nije znao da se priprema ovaj 
zakon.  
 
Predsjednica Odbora je dala riječ predstavnici predlagača, Muberi Kurpejović da odgovori na 
komentare i pitanja poslanika. Predstavnica predlagača je istakla da je prilikom izrade ovog 
Predloga zakona, od strane sportskih saveza i sportista, stigao veliki broj komentara i sugestija, 
kao i da je održan veliki broj sastanaka, kako bi se došlo do najboljih rješenja u skladu sa 
međunarodnim pravilima iz ove oblasti.  
 
Što se tiče člana 8 Predloga zakona, rekla je da je predloženo rješenje u skladu sa pravno-
tehničkim pravilima. 
 
U odnosu na poresko poslovanje, predstavnica predlagača je naglasila da to nije u nadležnosti 
Ministarstva prosvjete, uz napomenu da je formirana Upravna inspekcija koja će se baviti i tom 
vrstom kontrole.  
 
Kada je u pitanju finansiranje, navela je da će se, prema članu 22 Predloga zakona, raspodjela 
sredstava sportskim subjektima, vršiti na osnovu javnog konkursa, pri čemu, istakla je 
predstavnica predlagača, moramo biti svjesni da se zakonom ne mogu propisati baš svi detalji 
sa kojima se susrećemo u svakodnevnom životu. Na kraju, predstavnica predlagača je ponovila 
da je cilj predlagača bio da se ovim izmjenama i dopunama Zakona unaprijedi stanje u oblasti 
sporta i da se zaštite svi učesnici u sportu.  
 
Nakon što je diskusija o Predlogu zakona završena, predsjednica Odbora je pozvala članove 
Odbora da se izjasne da li podržavaju predloženi zakon. 
 
Odbor se izjasnio o Predlogu zakona i, većinom glasova prisutnih poslanika (4 „za“, 1 „protiv“ i 2 
„uzdržana“), odlučio da predloži Skupštini da usvoji Predlog zakona o izmjenama i dopunama 
Zakona o sportu.  
 
Predlog zakona su podržali sljedeći članovi Odbora: mr Branka Tanasijević, doc. dr Srđa 
Popović, Saša Pešić i Rešid Adrović. Protiv Predloga zakona glasao je Srđan Perić, a poslanici 
Andrija Popović i Zdenka Popović, bili su uzdržani.  
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Za izvjestioca Odbora na sjednici Skupštine, određena je predsjednica Odbora, mr Branka 
Tanasijević. 
 
 
 
 
Sjednica je završila sa radom u 11 sati. 
 
 
   Broj: 00-63-11/13-2/ 
 

 

SEKRETAR ODBORA                                                                   PREDSJEDNICA ODBORA 

    Tanja Božović                                                                                 mr Branka Tanasijević 

 


